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SPØRGSMÅL 

til 

skriftlig besvarelse 
 

 

 

Til fødevareministeren den 25. november 2004 af: 

Jørn Jespersen (SF): 

»Vil ministeren oplyse, hvilke muligheder der er for at undgå at udbetale dobbelt støtte 

til sukkerroeavlerne i 2005 og fremover, hvilke dispensationer fra EU's regler det måtte 

kræve, om der er indgivet ansøgning om sådanne dispensationer, samt om det havde 

været muligt, hvis regeringen tidligere havde været opmærksom på problemet at undgå 

problemet med dobbeltstøtte?« 

(Spm. nr. S 1066). 

 

Begrundelse 

Ifølge Ritzau den 23. november 2004 mener ministeren, at det vil være muligt at 

forhindre dobbeltstøtte til sukkerroeavlere. Problemet optræder i hvert fald i 2005, fordi 

EU's hårdt tiltrængte sukkerliberalisering ikke er gennemført, men det vil efter alt at 

dømme også optræde i de følgende år, fordi så mange lande er imod en fuld libera-

lisering. 

Det er vigtigt at finde ud af, om der foregår noget konkret for at stoppe den dobbelt 

urimelige støtte, eller om ministeren bare forsøger at træde vande. Det er også vigtigt at 

få afklaret, om problemet kunne være undgået, hvis det var opdaget i tide, f.eks. hvis 

Folketinget og andre organisationer end Landbrugsrådet var blevet inddraget i udform-

ningen af implementeringen af EU's midtvejsreform i Danmark. 

 

Spørgsmålet er stillet i henhold til forretningsordenens § 20. Spørgeren udbeder 

sig skriftligt svar, der bedes tilstillet Folketingets Lovsekretariat i 80 eksempla-

rer. I svaret bedes anført spørgsmålets nummer.   

 

Svaret bedes endvidere sendt elektronisk til spørgeren på e-post-adressen 

sfnigr@ft.dk og til Lovsekretariatet på lov@ft.dk. 
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